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VOORWOORD 

Als VVD willen wij realistisch zijn en in nauw contact staan met de inwoners. Voor ons is 

gelijkwaardigheid, proactief zijn en staan voor de verantwoordelijkheid die je als bestuur hebt 

het doel voor nu en de toekomst. Ons verkiezingsprogramma straalt die ambitie uit. 

Met deze verkorte versie van ons verkiezingsprogramma laten wij onze speerpunten voor 

de toekomst zien. Wilt U het volledige verkiezingsprogramma ontvangen, mail dan naar 

info@vvdboekelvenhorst.nl      

Ik wens u veel leesplezier en vooral succes bij het uitbrengen van uw stem op 16 maart! 

Vriendelijke groeten,  

Martijn Buijsse 

  

Beste lezers,  

“Zeggen wat je doet en doen wat je zegt”, met 

die slogan ben ik 4 jaar geleden de 

gemeenteraadverkiezingen ingegaan. In die 4 

jaar, waar ik als wethouder deel heb uitgemaakt 

van het college van burgemeester en 

wethouders, zijn, met de steun van de VVD, 

moeilijke zaken opgepakt. Als VVD hebben wij 

nooit weggekeken en de verantwoordelijkheid 

genomen in het belang van onze inwoners.  

Voor mij is het een grote eer opnieuw als 
lijsttrekker voor de VVD Boekel-Venhorst 
gekozen te zijn. Mijn slogan voor de komende 
periode is “Boekel blijft goed, wordt beter”! 
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INLEIDING  

Ons nieuwe verhaal voor Boekel, Venhorst en Huize Padua 

Het gaat goed met Boekel, Venhorst en Huize Padua. Er is flink geïnvesteerd in onze 

gemeenschappen. De randweg en de woningbouwprojecten De Donk en De Run zijn 

opgeleverd. Nieuwe woningbouwprojecten zoals de Burgt en de Voskuilen zijn gestart. We 

staan er als gemeente goed voor, maar de wereld om ons heen staat niet stil. Er wacht ons 

een toekomst met grote uitdagingen op het gebied van wonen en werken en onze 

toekomstige energievoorzieningen. Het aardgas vrijmaken van woningen en het terugdringen 

van de stikstofuitstoot. Zaken die ons allemaal raken.  

Als VVD willen wij dat Boekel zelfstandig blijft. Door zelfstandig te blijven zijn wij in 

staat de meest belangrijke zaken uit te voeren. Deze zelfstandigheid is echter niet 

vanzelfsprekend. Dagelijks wordt er door onze raadsleden, bestuurders en ambtenaren hier 

keihard voor geknokt. Maar zonder de steun van u als kiezer kan het niet.  

In onze ogen zijn de meest urgente uitdagingen om deze zelfstandigheid veilig te 

stellen: het zorgen voor voldoende woningbouw met een passend aanbod voor jongeren en 

senioren. En toegang tot passend werk en sociale voorzieningen. Voor ons zijn dan 4 dingen 

van belang:   

1. Gemeentelijke financiën op orde. De curve van als maar stijgende kosten voor de 

inwoners moet worden omgebogen 

2. Ambtelijke organisatie op orde en zo min mogelijk bureaucratie  

3. Tenminste vier actieve politieke partijen, die toezien op de bestuurskracht en de 

kwaliteit van de lokale democratie.  

4. Groei in het aantal woningen en bedrijvigheid en daarmee werkgelegenheid. Alleen 

zo kan onze middenstand overleven en het voorzieningenniveau voor bijvoorbeeld onze 

verenigingen en vele vrijwilligers op peil blijven.  

 

ONS VERKIEZINGSPROGRAMMA 

Als VVD hebben wij 5 speerpunten benoemd waarop wij willen sturen, aangevuld met 

een duidelijke visie en een verbinding over onze financiële positie. Het zijn die zaken die wij 

noodzakelijk achten om onze toekomst veilig te stellen. 

Onze speerpunten zijn:  
• Bouwen, bouwen en nog eens bouwen. 

• Meer werkgelegenheid  

• Een gezonde agrarische sector  

• Een toekomst bestendig, vernieuwend en ondernemend Boekel  

• Boekel zorgt voor Boekel 
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BOUWEN, BOUWEN EN NOG EENS BOUWEN. 

Onze jongeren willen graag in onze gemeente blijven wonen. Hierbij vragen ze niet 

alleen eigen woonruimte maar ook om het eigen karakter en de cultuur van Boekel te 

bewaken en te behouden. Een actief bouwbeleid is dan nodig met een stevige lobby in de 

regio en provincie voor het verkrijgen van voldoende bouwvolume. Het belangrijkste is dat wij 

bouwen naar de behoefte en de wensen van onze inwoners. Wensen zoals passende 

woningen in een gezonde en prettige woon/leefomgeving met goed aangelegd en beheerd 

groen en ruimte voor ontspanning. Ook het veilig ontsluiten van nieuwe en bestaande wijken 

wordt in een adem genoemd. Veel jongeren moeten voor vervolgonderwijs reizen naar 

andere gemeenten en dat geldt ook voor mensen die pleegzorg (ziekenhuis) en of van de 

sociale dienst afhankelijk zijn. De fiets of de bus is dan een onmisbaar middel van vervoer. 

Een goede en snelle ontsluiting met passend openbaar vervoer en veilige fietsroutes zijn dan 

ook essentieel en voor ons een belangrijk uitgangspunt.  

Bouwen is ook vooruitzien. In onze visie groeit onze gemeente de komende 10 jaar 

naar 13.500 inwoners en daarmee denken wij onze zelfstandigheid veilig te stellen. De 

nieuwbouwwijk de Burgt zorgt voor circa 600 woningen, te weinig om deze groei op te 

vangen. Voor de extra benodigde woningen moeten plannen tijdig in voorbereiding genomen 

worden. Venhorst vraagt om meer en extra woningen (zelfbouw) in en om de kern. Een 

gerechtvaardigde wens die wij ook noodzakelijk achten. Met het verder ontwikkelen van de 

zorgfunctie van Huize Padua zien wij eveneens kansen voor aanvullende woningbouw in de 

directe omgeving en daarmee een versterking van de kern Huize Padua.  

Het huidige woningtekort en de sterk gestegen koopprijzen maakt het voor jongeren 

nagenoeg onmogelijk een passende woning te verwerven. In zekere zin geldt dit ook voor 

ouderen die willen doorstromen. Als VVD vinden wij dat er naar nieuwe mogelijkheden 

gezocht moet worden om jongeren én ouderen te helpen hun woonwensen te realiseren. Wij 

denken hierbij aan oplossingen zoals de bouwgrond in een pachtovereenkomst aanbieden. 

Maar ook het realiseren van een aanzienlijk aantal tiny houses waarmee jongeren én 

ouderen de mogelijkheden geboden wordt hun eigen woonwens en de roep naar 

zelfstandigheid in te vullen. Hierbij willen ze geen welstandsbeperkende maatregelen. 

Aanvullend sluiten wij de mogelijkheid om lokaal en marktafhankelijk maatregelen te nemen 

tegen beleggers die woningen opkopen, en daarmee een duur huursegment creëren, niet uit. 

MEER WERKGELEGENHEID 

Onze gemeente kent gelukkig een laag werkloosheid percentage. En toch pleiten wij 

voor meer werkgelegenheid. Waarom wij dat doen heeft een relatie met onze jongeren die 

steeds beter en hoger opgeleid zijn. Zij vragen om een arbeidsmarkt die ze uitdaagt en 

kansen biedt. Kansen kort bij huis, zeker omdat deze jongeren ook graag in onze gemeente 

willen blijven wonen. Wij zien dat de landbouw krimpt en het aantal vestigingen voor handel 

en industrie toeneemt. Echter de werkgelegenheid in deze sectoren blijft achter bij de rest 

van de provincie. Dit is de reden waarom wij denken dat er meer geïnvesteerd moet en kan 

worden om hoogwaardige industrie binnen onze gemeentegrenzen te huisvesten 

Zo kan de voortdurende vernieuwing van bestaande producten en processen kansen bieden 

aan jonge ondernemers. Zij zijn vaak degene die de eerste stappen zetten op het 
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innovatieve vlak en producten ontwikkelen die een reële toekomst hebben. Als VVD willen 

wij deze (jonge) ondernemers faciliteren en daarmee werkgelegenheid bieden. Hiervoor 

moet er voldoende en betaalbaar bedrijfsterrein beschikbaar zijn.   

Tegelijk zien wij dat in veel van de bovengenoemde sectoren binnen onze gemeente 

de inzet van arbeidsmigranten onmisbaar is geworden. Zonder hun (tijdelijke/permanente) 

inzet zou de werkgelegenheid een flinke knauw krijgen en menig bedrijf niet kunnen bestaan. 

Als VVD zien wij al jaren de voortdurende problematiek van het bieden van een goede 

huisvesting voor deze arbeidsmigranten. Wij willen in de komende jaren een concrete 

invulling geven aan het huisvestingsbeleid voor deze categorie medewerkers. 

Ook willen wij werken aan een aantrekkelijk en uitnodigend dorps- en winkelcentrum. 

Een dorpscentrum dat bestaat uit meerdere soorten winkels genereert aanloop. Deze 

aanloop zorgt voor levendigheid en nodigt uit tot ondernemerschap en daarmee 

werkgelegenheid. Om dit te bereiken is een gestructureerd overleg met de ondernemers 

nodig waarbij ruimte is voor initiatieven. “Koop lokaal” is een bekende en veel gebezigde 

kreet. Laten wij deze kreet omarmen en zo een gezonde middenstand laten bestaan. 

 

EEN GEZONDE AGRARISCHE SECTOR 

Onze gemeente heeft zich in de laatste jaren anders ontwikkeld, industrie, zakelijk en 

collectieve dienstverlening zijn hard gegroeid. Daarentegen heeft de voor onze gemeente 

toonaangevende agrarische sector de laatste jaren flink ingeboet. Boekel is groot geworden 

door deze sector en deze verdient daarom onze aandacht. Zeker nu de sector steeds meer 

onder druk komt te staan door de aangekondigde milieumaatregelen zoals het terugdringen 

van de uitstoot van stikstof en het reduceren van CO2. Daar waar agrarische ondernemers 

willen verbeteren en investeren in het realiseren van emissiereductie moeten wij als 

gemeenschap open staan voor het behoud van deze sector en ook bereid zijn hierin 

ondersteunend te zijn. Barrières wegnemen en in constructief overleg met de omgeving, 

rekening houdend met de geldende milieueisen, kansen bieden om deze zo belangrijke 

sector te behouden. Een niet onbelangrijk aspect hierbij is het in goed overleg met inwoners 

en veehouders zoeken naar een betere sturing op gezondheid in veedichte gebieden.  

Het aantal stoppers in de agrarische sector en de beperkte mogelijkheden voor een 

doorstart zien wij als een toenemend risico voor vrijkomende agrarische bebouwing (VABs). 

De VVD wil door vroegtijdige signalering en door het tijdig in gesprek gaan met de eigenaren 

dit risico proberen te beheersen. Met de inzet van het fonds Vitaal Buitengebied willen wij 

middelen beschikbaar stellen voor het faciliteren van sloop in combinatie met nieuw 

ondernemerschap en/of in combinatie met functies als wonen of recreatie. Een herijking van 

de kwaliteitsgids Vitaal Buitengebied, afkomstig uit 2012, vraagt de nodige aandacht en een 

herziening. 

Het provinciale beleid “Ruimte voor Ruimte" kan hier een bijdrage leveren en 

daarmee het buitengebied ook voor de toekomst een alternatief bieden in het versterken van 

de woonkwaliteit van bestaande buurtschappen. Als VVD zijn wij een groot voorstander van 

een dergelijke optie. Hierbij willen wij de integrale gebiedsaanpak op de Elzen afronden en 

op het Bovenstehuis zoeken naar een voor de buurt passende voortzetting van de 

gebiedsaanpak.  
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Tegelijk merken wij een toenemende vraag voor aanvullende maatregelen in het 

beheersbaar maken van stank/geur overlast. Het huidige geurbeleid lijkt niet meer te voldoen 

aan de normen van deze tijd en verwachtingen van omwonende. We vinden het belangrijk 

om dit te evalueren en in samenhang met andere ontwikkelingen in het buitengebied verder 

te brengen. Denk hierbij aan de diverse (sanerings-) regelingen die de komende jaren nog 

komen en de al ingang gebrachte gemeentelijke aanpak voor het vitaliseren van het 

buitengebied.  

BOEKEL TOEKOMSTBESTENDIG, VERNIEUWEND EN ONDERNEMEND 

Een toekomstbestendig Boekel gaat goed samen met een vernieuwend en 

ondernemend Boekel. Begrippen zoals circulair, mobiliteit, energie en groen zijn dan de 

verbindingen die nodig zijn voor een toekomstbestendig Boekel. Bijna dagelijks horen en 

zien wij de gevolgen van klimaatverandering en de invloed die dit heeft op ons dagelijks 

leven. Onze gemeente zet met de transitievisie warmte een eerste stap op weg naar een 

(mogelijk) aardgasvrij Boekel. De uitvoering hiervan vraagt een mega investering die veel 

inwoners zorgen baart en de vraag oproept hoe dit te betalen. Als VVD onderkennen wij 

dit probleem en de complexiteit ervan. Wij maken ons serieus zorgen over het ontstaan van 

energiearmoede. Tegelijk zien we de capaciteitsproblemen van het huidige 

elektriciteitsnetwerk waardoor opgewekte energie niet (altijd) terug te leveren is. Wij willen 

ons regionaal en provinciaal in zetten om dit schaarste probleem in netwerkcapaciteit 

opgelost te krijgen.  

Wij denken dan ook dat de eerste prioriteit voor onze gemeente moet zijn; het 

isoleren van en het leggen van zonnepanelen op woningen, bedrijven en publieke 

gebouwen. Met goede voorlichting over bestaande subsidies en door collectieve inkoop 

kunnen de kosten beheersbaar worden. Met deze aanpak verminderen wij onze CO2 uitstoot 

en werken wij gezamenlijk aan onze milieuopdracht.  

Ook worden met regelmaat nieuwe en vernieuwende ideeën gelanceerd op het 

gebied van energieopwekking en -voorzieningen. Een ontwikkeling die kansen biedt aan 

ondernemers. In onze gemeente zijn veel vernieuwende ondernemers actief die kansen zien 

in die nieuwe ontwikkelingen. Wij willen deze ondernemers ruimte geven en ondersteunen 

waar nodig. Zo ook op het gebied van het hergebruik van onze grondstoffen, de 

zogenaamde circulaire economie, zijn er kansen voor deze ondernemers.  

Naast de vernieuwende ondernemer zien wij steeds meer recreatief 

ondernemerschap (B&B, groepsaccommodaties) ontstaan. En daarmee neemt de vraag 

naar recreatieve wandel- en fietspaden toe. Zeker omdat onze inwoners, maar ook de 

bezoekers nadrukkelijk vragen om een positieve natuur en groenbeleving is het van belang 

de groene ladder (het bos tussen Boekel en Padua) te versterken.  Dit in combinatie met de 

Peelrandbreuk en de Perekker biedt mogelijkheden die positieve natuurbeleving verder te 

ontwikkelen. Als VVD willen wij hiervoor plannen ontwikkelen en daarmee een impuls geven 

aan de recreatieve bestemming  
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BOEKEL ZORGT VOOR BOEKEL 

In onze gemeente, van oudsher een gemeente waar we voor elkaar zorgen, zijn 

mantelzorgers en vrijwilligers een onmisbare schakel in het zorgen voor elkaar. Het is van 

belang dat daar waar de zorgvraag de mogelijkheden van mantelzorgers overstijgt er goede 

en toegankelijke ondersteuning en voorzieningen zijn. In de afgelopen jaren is het steeds 

gelukt om binnen de financiële kaders de gevraagde zorg en ondersteuning te bieden. Voor 

de toekomst voorzien wij dat deze opgave steeds ingewikkelder wordt. Toch willen wij ons 

blijvend inzetten voor goede en toegankelijke voorzieningen. Voor ons is het belangrijk dat 

voor mensen die ondersteuning en begeleiding nodig hebben de één loketfunctie binnen 

onze gemeente gerealiseerd wordt. Hier moet men geholpen worden zodat de juiste 

instanties direct adequaat hulp bieden. Zo willen wij ook dat gezinnen met complexe 

zorgvragen snel geholpen worden en niet op een wachtlijst verdwijnen. 

Daarom willen wij het één gezin - één plan principe invoeren. Het devies 

voorkomen is beter dan genezen hebben wij hier hoog in het vaandel staan. Op deze 

manier denken wij ook de zelfredzaamheid te bevorderen. Aan de voorkant helpen en zo 

erger voorkomen zorgt voor het herstel van het vertrouwen in de eigenwaarde. Zo denken wij 

ook mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt te helpen. Door het inzetten van 

ervaringsdeskundigen binnen het sociale domein worden naar onze mening betere en 

snellere oplossingen geboden. Zelfredzaamheid is ook hier de weg terug naar een 

participatiemaatschappij. Het herstellen van vertrouwen en eigenwaarde zijn dan de meest 

belangrijke doelen van deze aanpak. Nog steeds staan veel mensen aan de zijkant van de 

arbeidsmarkt en is een terugkeer in het arbeidsproces moeilijk. Hun talenten worden 

onvoldoende benut. Door hen te begeleiden en niet direct te korten wordt de kans geboden 

echt terug te keren in het arbeidsproces.  

Veel inwoners van onze gemeente zijn actief in verenigingsverband, de een door 

actieve deelname de ander als vrijwilliger of bestuurder. Sociale participatie is goed voor de 

mentale- en fysieke gezondheid. Gelijktijdig zien wij een meer op het individu gerichte 

maatschappij ontstaan, het gebruiken van een voorziening zonder tegenprestatie. 

Verenigingen komen hierdoor in de knel. Deze verandering kunnen we niet ‘afkopen’ door 

steeds meer subsidies aan verenigingen te geven. Verenigingen worden dan ook uitgedaagd 

om hun eigen broek op te houden. Wij denken dat verenigingen die de ingezette privatisering 

in stand houden of goede plannen hebben die aanzetten tot privatisering ondersteuning 

verdienen. Zeker wanneer verenigingen een maatschappelijke dienst leveren die duidelijk 

gekoppeld is aan het sociale domein. Hier zien wij ook een taak en verantwoordelijkheid van 

verenigingen om kinderen op afstand te betrekken bij de vereniging. 

Al langer klinkt in onze gemeente de roep voor een arbitrage of onafhankelijke 

bezwaren commissie. Wij zien de noodzaak hiervoor breder en denken dat een 

onafhankelijke commissie er moet zijn, voor alle zaken waar inwoners een vorm van 

ongelijke behandeling, rechtsongelijkheid of conflict ervaren in zaken waar de gemeente 

bevoegd is, zonder tussenkomst van een rechter.  

 

  

mailto:info@vvdboekelvenhorst.nl


      Boekel-Venhorst  

 

7 

info@vvdboekelvenhorst.nl  

 

FINANCIËLE POSITIE 

Als VVD willen wij structureel zorgdragen voor een evenwichtige en gezonde 

financiële positie. Toekomstige plannen dienen vooraf kritisch, maar vooral integraler 

beoordeeld te worden op haalbaar- en uitvoerbaarheid. Wij willen geen nieuwe ‘projecten’ 

voor de bühne. Ook willen wij de rol van de gemeente als financier klein houden. 

Wij zijn voor het beperken van de kosten voor onze inwoners. In de afgelopen 

periode is ervoor gekozen om jaarlijks de OZB 3% te verhogen. Met als doel; de financiële 

positie van onze gemeente te verbeteren én meer reserves op te bouwen. Dit doel is denken 

wij bereikt. Wij kunnen dan ook stellen dat onze gemeente er op dit moment goed voorstaat.  

Voor ons het moment waarop wij serieus willen kijken om de OZB voor in ieder geval 

het eerste bestuursjaar (2023) te bevriezen (excl. prijscorrectie. Onze ambitie is om qua 

woonlasten bij het gemiddelde te horen in de regio.  

Wij hebben onze plannen zo ingericht dat de dekking op allerlei manieren ingevuld 

wordt, maar dat daarbij uitgesloten is dat er een lastenverzwaring voor onze burgers nodig 

is. Daarbij gaan we ervan uit dat op dit moment de jaarlijkse omzet van de gemeente ca. €35 

miljoen bedraagt en de huidige stand van de leningen ca. €20 miljoen. Voor meer details 

verwijzen wij graag naar het volledige verkiezingsprogramma. Dit kan worden opgevraagd 

door te mailen naar info@vvdboekevenhorst.nl  
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